



Notulen

Aan: [REDACTED]

Datum: 03 november 2021

Locatie: Teams overleg

Notulist: [REDACTED]

Doorkiesnr.: [REDACTED]

Onderwerp: Overleg Projectgroep Marker Wadden 3 november 2021

1. Opening/vaststellen agenda

[REDACTED] opent de vergadering. [REDACTED] is aanwezig in Amersfoort, [REDACTED] schuift later aan. [REDACTED] is ziek. [REDACTED] heeft zich afgemeld. [REDACTED] heeft zich afgemeld en haar opmerkingen en vragen schriftelijk ingebracht. [REDACTED] en [REDACTED] nemen digitaal deel.

De agenda wordt vastgesteld.

[REDACTED] is blij te kunnen melden dat de Marker Wadden afgelopen week twee keer in de prijzen is gevallen: de Dutch Design award en de Agema waterbouwprijs!

2. Verlag 24-02-2021

De notulen van het PG overleg d.d. 24-02-2021 worden akkoord bevonden en vastgesteld.

3. Opleverdocument Eerste fase Marker Wadden

[REDACTED] vindt de term wat vreemd, is dit een juridisch begrip? [REDACTED] legt uit dat deze term komt uit de SOK. Maar we zullen uitleggen dat er in juni al een juridische oplevering van het werk van Boskalis heeft plaatsgevonden.

[REDACTED] licht het voorstel aan de Stuurgroep toe om "overgebleven" geld in te zetten in de risicopot. [REDACTED] vraagt zich af hoe B&O verder gaat na 2023. [REDACTED] zegt toe dat er een voorstel zal komen in 2022 of bv. contract wordt overgedragen van RWS naar Natuurmonumenten.

De vraag van [REDACTED] naar decharge verlening komt aan de orde, [REDACTED] zoekt dit uit.

4. Voortgang E eilanden/VGR

- [REDACTED] laat 6 slides zien, zie bijlage. Hij licht enkele restpunten toe, zoals de ijsgang die een mogelijke oorzaak is van schade aan de stenen dam. Hij noemt de "zandopduikingen" aangebracht in de E eilanden, om meer variatie te krijgen.
- [REDACTED] vraagt naar het risico van schade aan de zandige randen. Daar vindt onderzoek naar plaats. De projectgroep vraagt om in een memo of slide te laten zien welke onderzoeken plaatsvinden, wie ze uitvoert en betaalt etc.
- [REDACTED] zegt toe ook in de VGR voortaan een kopje Onderzoek op te nemen.

- [] licht de VGR toe. Hij is compacter dan voorgaande VGR's, meer in de nieuwe stijl van voortgangsrapportages voor PAGW. Er zijn geen opmerkingen. Wel vraagt [] wie de VGR vaststelt, het DB of de Stuurgroep. Dat wordt nagekeken.

5. Risicomanagement/financiën

- Behoud van de randen blijft een toprisico. [] vraagt zich af hoe dat na 2030 gaat. [] en [] geven aan dat aangenomen is dat er altijd een zekere mate van onderhoud nodig zal zijn. Maar de wens is om zo weinig mogelijk te doen. In de loop van de komende jaren hopen we meer inzicht te krijgen in erosie en sedimentatie, mede door onderzoek van TUD. Dat moet helpen om de onderhoudsinspanning te beperken. Ook het dalen van de moerasgebieden zal bijvoorbeeld aanleiding kunnen vormen om deze periodiek bij te vullen met slib. Hier ligt een kans/wens voor aanvullend onderzoek.
- Over de gemelde financiële stand van zaken zijn geen vragen.

6. Communicatie

[] noemt enkele hoogtepunten qua communicatie in 2021: de oplevering, het fotoboek, de documentaire. Hij wil nu vooral vooruit kijken naar 2022.

- Bestuurders: [] meldt dat hij een werkbezoek voor een nieuwe minister LNV aan Marker Wadden in het kader van PAGW heeft opgenomen in het inwerkprogramma.
- Voor de minister van I&W wordt gedacht aan het Internationale KIMA congres tweede helft 2022. [] wil de twee gedeputeerden van Flevoland zich laten verdelen over die bezoeken. Verder wordt de optie genoemd om internationale gasten van de provincie aan de Floriade ook mee naar Nieuw Land uit te nodigen.
- [] vraagt om in communicatie uitingen ook het Nationaal Park te noemen.

7. Kennis en innovatie

[] geeft een terugmelding van het KIMA congres. De technische resultaten worden in januari gepubliceerd, de beleidsresultaten in de zomer.

8. Doorontwikkeling Marker Wadden

- [] vertelt dat het Groeifondsvoorstel van Natuurmonumenten en Markerzand voor doorontwikkeling NP Nieuw Land is aangehouden, en het lijkt dat een kans om het bedrijfsleven wezenlijk te laten bijdragen niet gepakt wordt. Over twee weken vindt een gesprek plaats met [].
- [] vraagt of het ecologisch systeem het wel aankan, zoveel natuureilanden. [] geeft aan dat gebleken is dat het moeras juist een aanjager van de productie is. Natuur in productie is ook de ondertitel van het KIMA rapport

[] noemt dat tweede fase MW wel nog in beeld is bij PAGW.

9. Stuurgroep 17 november 2021

De projectgroepleden vinden wel dat de presentatie in de agenda moet blijven, aangevuld met een sheet over monitoring.

Verder gaat [] wat punten samenvoegen. Veel is informatief. Mede gezien nieuwe Covid maatregelen lijkt een digitale vergadering meer op zijn plaats.

10. Planning

De projectgroepleden denken dat 1 vergadering voor de Stuurgroep in 2022 voldoende zal zijn.

Projectgroep: 2022: twee of drie bijeenkomsten waarvan 1 op het eiland.

11. Rondvraag/sluiting

[] meldt dat deze maand eindelijk het WOB verzoek beantwoord zal worden. [] wijst er op dat er wettelijke termijnen voor zijn.

De provincie heeft haar verzoek al in de zomer afgehandeld.